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Voorwoord 

Voor u ligt de eerste Impressie van de 25e jaargang. We gaan er van uit dat de 
Impressie die in december uitkomt de 100e is. We gaan dat vieren. 
We gaan politiek spannende tijden tegemoet: gaat het lukken om zo groot in de 
provincies te worden, dat we Rutte 3 in de Eerste Kamer in de minderheid zullen 
brengen. Dhr. S. de Kip doet weer een voorspelling hoe het in Voorschoten zal 
uitpakken. Daphne schrijft over onze campagne op pagina 9. 

Reuring is er genoeg, het bewustzijn over ons klimaat is fors gegroeid, bij het 
bedrijfsleven en ook bij scholieren. En op 10 maart een heel grote demonstratie in 
Amsterdam. De oproep om met velen uit Voorschoten te gaan, staat op pagina 6. 

Verder uiteraard Fractienieuws, nu een coproductie van raadsleden. Er is een 
duidelijke mening over de huisvesting van Cultuur in Voorschoten door Gert, een 
mooi verslag van de werkgroep Groen. Zo wordt het wel heel leuk om daar aan 
mee te doen. 
Twee oproepen vanuit het Bestuur door Marijke: één over je goede mailadres laten 
weten en de andere om mee te doen: GL Voorschoten is zo actief (en leuk). Steef 
schrijft weer een Ei, over zwembad het Wedde, inclusief de historie, zeer 
lezenswaardig. Wim Burggraaff heeft weer een cartoon voor ons en Joop doet 
verslag van Democracity door groep 8 van de Vos. 
Veel leesplezier en tot begin juli. 

Michiel van Essen 
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Fractieverslag februari 2019 

Het nieuwe jaar was voor de fractie en 
de raad als geheel een goede 
gelegenheid om zich voor te bereiden 
op de belangrijke discussies die gaan 
komen dit jaar. Bij een heisessie van de 
raad en in werkgroepen, waarin 
natuurlijk ook GroenLinks 
vertegenwoordigd is, is gesproken over 
manieren om de kwaliteit van de 
besluitvorming en het contact met de 
burgers te verbeteren. Dat laatste 
thema kan natuurlijk ook direct 
praktisch opgepakt worden, want er 
staat weer een campagne voor de deur. 
Daar zal de fractie natuurlijk volop in 
meedraaien. 

In het nog jonge jaar heeft er  nog maar 
een  raadsvergadering plaatsgevonden. 
Daarin stonden weliswaar belangrijke 
thema’s op de agenda, maar ook daar 
betrof het vooral voorbereidingen op 
zaken die nog moeten komen. Of die er 
juist definitief niet meer gaan komen, 
zoals de tweede ontsluitingsweg voor 
de Krimwijk.  

Toekomst van Het Wedde 

Alhoewel eigenlijk alle partijen hebben 
aangegeven Het Wedde open te willen 
houden, is nog steeds niet duidelijk op 

welke manier dat zou moeten 
gebeuren. Wat GroenLinks betreft 
wordt het tijd dat er concrete scenario’s 
uitgewerkt gaan worden. Tot onze 
tevredenheid heeft de raad daar nu ook 
toe besloten. Daarbij wil de wethouder 
ook kijken naar het alternatief van het 
bouwen van een nieuw (kleiner) 
zwembad, met mogelijk lagere 
exploitatiekosten. De fractie heeft zelf 
een sterke voorkeur voor het 
openhouden van het bestaande bad en 
heeft zijn twijfels bij die lagere kosten, 
maar wil ook graag alle realistische 
opties op tafel hebben wanneer er later 
dit jaar een besluit genomen moet 
worden. 

De toekomst van Het Wedde is één van 
de lastigste dossiers waar we ons deze 
raadsperiode over moeten buigen. Het 
is daarom ook wel begrijpelijk dat de 
oplossing even op zich laat wachten, 
maar natuurlijk moet er binnenkort ook 
zekerheid komen voor het personeel en 
de bezoekers van het zwembad. Een 
goede ontwikkeling is wel, dat 
onderhand door de hele raad 
geaccepteerd lijkt te worden dat de 
gemeente ook in de toekomst bij zal 
moeten dragen aan het zwembad. Die 
bijdrage zal misschien minder zijn dan 
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voorheen, maar Het Wedde zal alle 
financiering niet zelf hoeven te vinden. 
Dat maakt een oplossing nog niet 
gemakkelijk, maar toch minder lastig 
dan het een jaar geleden nog leek. 

Segaar/Arsenaal 

In de afgelopen periode heeft ook het 
Segaar/Arsenaal-terrein weer op de 
agenda gestaan. Eind vorige jaar werd 
het rapport van de verkenner 
besproken waarin de stagnatie van het 
participatietraject werd onderzocht. Dit 
traject, dat is gestart als onderdeel van 
de pilot “ontslakken” waarbij de 
gemeente zich op de achtergrond houdt 
en de bal ligt bij de initiatiefnemer en 
de omwonenden, was volledig 
vastgelopen. Naar aanleiding van het 
rapport van de verkenner heeft het 
college een procesvoorstel opgesteld, 
voor het vervolgproces en de rol van de 
raad hierin. Hierin neemt de gemeente 
meer de regie. In de WRG vergadering 
heeft de fractie gevraagd om de 
omwonenden tijdig te informeren en 
duidelijkheid te geven over  hoe zij 
reactie op de plannen kunnen geven. 
Na toezeggingen van de wethouder 
hierop en de bevestiging dat het 
uiteindelijk besluit over de kaders voor 
dit project en de plannen bij de raad 
ligt, konden wij instemmen met het 
procesvoorstel. We houden in de gaten 

of de omwonenden voldoende 
geïnformeerd en betrokken worden. 

Het Kruispunt 

Nog nooit waren er zoveel 
toeschouwers en insprekers als tijdens 
de WRG-vergadering van 10 januari. 
Allen kwamen voor de bespreking van 
de kaders voor herontwikkeling van 
kerkgebouw Het Kruispunt en 
omgeving. De insprekers uiten zeer 
uiteenlopende wensen. Het 
kerkbestuur wil de locatie kunnen 
verkopen zonder belemmeringen, de 
Cultuurfabriek wil het gebouw blijven 
gebruiken voor optredens, een 
ontwikkelaar heeft plannen voor de 
locatie waarbij sloop van de kerk nodig 
is en omwonenden hebben 
bedenkingen over de hoogte en 
nabijheid van eventuele nieuwbouw. 

De commissie werd gevraagd kaders 
vast te stellen om plannen voor 
ontwikkeling aan te toetsen. Deze 
kaders bevatten onder andere het 
behouden van het kerkgebouw en de 
kosterswoning. De fractie heeft onder 
andere vragen gesteld over de 
mogelijkheden voor een 
multifunctionele accommodatie (zoals 
een aantal jaren eerder onderzocht) en 
over de overwegingen achter het kader 
om zowel het exterieur als interieur van 
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de kerk te behouden. De meeste 
fracties gaven aan nog geen uitspraak  
te kunnen doen, waardoor het 
onderwerp is doorgeschoven naar de 
volgende raadscyclus. Er moet dan ook 
duidelijkheid komen over het plan om 
een verbouwing van de bibliotheek uit 
te voeren met aanbouw van een zaal die 
geschikt zal zijn als filmtheater en voor 
andere voorstellingen zodat een 
afgewogen besluit genomen kan 
worden over deze locaties. 

Albert Deuzeman, Daphne van Es en 
Joop Bos 

Het Arsenaal terrein aan de Leidsweg

Ingang Arsenaal (oud)
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Zet de volgende Stap 
SLUIT JE AAN BIJ DE KLIMAATMARS 

Zondag 10 maart   13:00 uur   Dam   Amsterdam 

Verzamelen station Voorschoten 

Vertrek     10:49 uur Station Voorschoten 

Aankomst 11:50 uur Centraal Station Amsterdam 

Samen met o.a. Milieudefensie, Greenpeace, de FNV, DeGoedeZaak, Grootouders 
voor het Klimaat, gaan wij massaal de straat op. 

Hoe meer mensen hoe luider onze boodschap. 
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GroenLinks is lekker actief. Doe je ook mee? 

Na de zomervakantie 2018 heeft 
GroenLinks Voorschoten flink ingezet 
op meer contact met de leden en ook 
om leden onderling gelegenheid te 
bieden om elkaar te ontmoeten. Ook 
zijn er werkgroepen waarbij raads- en 
commissieleden worden ondersteund 
bij hun werk. 

Groene bijeenkomsten 

Er is een Groene borrel, in die 
maanden dat er geen ledenvergadering 
of andere activiteit voor àlle leden is. 
Dit is een informele borrel waarin 
leden elkaar maar ook de raadsleden 
en bestuursleden kunnen ontmoeten. 
Kom eens gezellig langs. De volgende 
groene borrel is op 27 maart. 

Daarnaast hebben we de Groene 
Wieven ingesteld. Speciaal voor 
vrouwen en in een huiskamersetting. 

Dit is gezellig en informatief. Met 
name vrouwen die ruimte hebben om 
iets extra’s te doen, komen op deze 
bijeenkomsten af. Maar ook vrouwen 
die de stap naar de borrel of een 
ledenvergadering groot vinden, of nog 
niet weten of zij lid zullen worden, 
komen naar de Groene Wieven. De 
volgende bijeenkomst is op 12 maart. 

Campagne 

De campagne voor de Provinciale 
Statenverkiezing is gestart. Zie elders 
in deze Impressie. 

Werkgroepen 

Er is een werkgroep Groen en er is 
een werkgroep Sociaal Domein. De 
een net gestart, de ander heeft zijn 
sporen al verdiend. Heb je interesse, 
ruimte, expertise, ervaring en gewoon 
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zin om je bezig te houden met de 
omgeving of met het sociale domein, 
meld je dan. Je bent welkom en het is 
leuk om mee te denken en/ of je in te 
zetten voor Voorschoten en haar 
inwoners. Melden kan bij 
secretaris@glvs.nl  

Website 

Op de website vind je informatie over 
de activiteiten, over de raads- 
commissie- en bestuursleden en ander 
nieuws of achtergrondinformatie. 

Kijk op:   
https://voorschoten.groenlinks.nl/ 

Marijke Kleijweg 

mailto:secretaris@glvs.nl
https://voorschoten.groenlinks.nl/
https://voorschoten.groenlinks.nl/
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Campagne Provinciale Statenverkiezingen van start! 

De Provinciale Statenverkiezingen 
komen er weer aan en ook in 
Voorschoten is de campagne van start 
gegaan! Op zaterdag 16 februari was 
de eerste campagne-activiteit: huizen 
in de Bijdorp-wijk (voor de rasechte 
Voorschotenaren) of de Vogelwijk 
(voor de onwetende import, zoals ik 
zelf). 

In tweetallen zijn we de wijk 
ingetrokken om het gesprek aan te 
gaan met de inwoners van 
Voorschoten. Positief was dat bijna 
iedereen we spraken op de hoogte is 
van de aankomende verkiezingen. Al 
gaven veel mensen aan zich nog niet 
verdiept te hebben in de thema’s en 
standpunten van de verschillende 
partijen. Bij de gesprekjes hebben wij 
onder andere ingezet op het aansporen 
te gaan stemmen en aangeven dat 
GroenLinks zich wil gaan inzetten 
voor plaatsing van de geluidschermen 
bij de A4.  

We hebben veel leuke gesprekjes 
gevoerd en daarnaast was het ook nog 
eens schitterend weer! Op naar de 
volgende keer! 

Activiteiten 
Voor de verkiezingen organiseren we 
nog veel meer activiteiten. Momenteel 
ziet de agenda er als volgt uit: 

• Zaterdag 2 - zondag 16 maart: 
Flyers bezorgen

• Zondag 3 maart: 
Schoonmaakactie op het strand 
in samenwerking met 
GroenLinks Leiden.

• Zaterdag 9 maart van 10.00 tot 
12.00: Huis-aan-huizen 
Starrenburg

• Vrijdag 15 maart van 09.30 tot 
12.00: Flyeren op de markt 
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• Zaterdag 16 maart van 10.00 tot
12.00: Flyeren bij de
winkelcentra

• Maandag 18 maart van 07.00
tot 09.00 en van 17.00 tot
18.00: Flyeren bij de
treinstations

• Dinsdag 19 maart van 07.00 tot
09.00 en van 17.00 tot 18.00:
Flyeren bij de treinstations

Hiernaast doen we ook mee aan 
activiteiten die niet specifiek vanuit 
GroenLinks worden georganiseerd. Zo 
loopt er een groep GroenLinksers mee 
met de Klimaatmars op 10 maart in 
Amsterdam en nemen we met een 
aantal sportievelingen deel aan de 
Voorschotenloop op zondag 17 maart. 

Wij zoeken nog vrijwilligers. 

Vind je het leuk om bij te dragen aan 
de campagne? Meld je dan aan! 

• Wil je helpen met flyers
bezorgen, huis-aan-huizen, of
flyeren? Gezellig! Aanmelden
kan bij daphne@glvs.nl.

• Wil je samen met andere
GroenLinksers meelopen met
de Klimaatmars? Dan kan je je
aanmelden bij
mariette@glvs.nl.

Daphne van Es 

mailto:daphne@glvs.nl
http://mariette@glvs.nl
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Verslag werkgroep Groen

Sint Nicolaespad, Mozartlaan, 
Beresteijn, Berbice, Jachtwerf 
Klaassen, Leidseweg Noord, Segaar 
en Arsenaal, en het Intratuin terrein: 
op zondag 3 februari vond de tweede 
bijeenkomst van de werkgroep Groen 
plaats, dit keer met een wandeling 
langs interessante, actuele locaties in 
Voorschoten. 

De wandeling begon bij koffiehuis 
Daphne in Noord-Hofland met 
huisgemaakte speculaas en koffie 
(uiteraard) en thee. Er was een flink 
aantal nieuwe gezichten voor de 
werkgroep en het was schitterend 
weer! 

De eerste stop was bij het Sint 
Nicolaespad. Joop vertelde over het 
bewonersinitiatief en de weinige 
ontwikkelmogelijkheden voor deze 
locatie door de vervuilde grond. Deze 
informatie werd aangevuld door het 
collectieve politieke geheugen dat 
meeliep, zoals Marijke en Fer. 
Hierdoor kreeg de groep een mooi 
overzicht van dit stukje groen. 

Vervolgens werd doorgelopen naar de 

Mozartlaan. Omdat het een 50 km- 
weg is, zou er eigenlijk asfalt moeten 
liggen, maar in de vorige raadsperiode 
is op verzoek van de bewoners 
gekozen voor klinkers. Combineer dit 
met een verwachte verkeerstoename 
door de plannen om de Leidseweg 
Noord (deels) 30 km p/u te maken en  
een politiek hoofdpijndossier was 
geboren (zomer 2018). De deelnemers 
aan de wandeling konden nu zelf het 
geluid ervaren. 

Bij Beresteijn glipte de groep langs 
het hek (met toestemming van de 
eigenaren) om door het park te 
wandelen. Het park is nu niet vrij 
toegankelijk, maar zal opgeknapt 
worden en weer opengaan voor 
publiek. Volgens de huidige plannen, 
waarvoor binnenkort een verzoek 
verwacht wordt voor een 
bestemmingsplanwijziging, zullen er 
drie appartementengebouwen worden 
gebouwd. Het hoofdgebouw zal 
ingericht worden voor zorgwoningen. 
Joop lichtte de plannen toe en vertelde 
ook over de historische elementen in 
het park, zoals de kruisvijver en de 
slingersloot. 
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Voorgevel hoofdgebouw Beresteijn. 
De gevel is monumentaal en zal 

behouden blijven. 

Plannen voor Beresteijn 

Hierna werd keuvelend 
doorgewandeld naar Berbice, waarbij 
kort verteld werd over de 
ontsluitingsweg van de Krimwijk 
waarvan de gemeenteraad een paar 
dagen eerder had besloten dat die er 
niet meer zal komen. 

Vervolgens ging de wandeling naar de 
Hofweg waar vroeger jachtwerf 
Klaassen heeft gezeten. Dit stukje 
Voorschoten was niet bij iedereen 
bekend! Momenteel gebeurt er niets 
met het terrein, maar het heeft wel 
potentie. Wat er precies zal komen 
weet niemand, maar het idee om er 
luxe villa’s te gaan bouwen werd niet 
warm onthaald door de werkgroep 
Groen. 

Tot slot een paar zware dossiers. De 
Leidseweg Noord: waar de bewoners 
zich in een uitgebreid 
participatietraject uitspraken voor 
herinrichting als 30 km-weg. Na de 
zomer van 2018 heeft de 
gemeenteraad besloten om voor het  
zuidelijke deel de maximale snelheid 
naar beneden te gooien. Besluiten 
voor de rest van de weg ging sommige 
fracties in de raad nog een stap te ver. 

Dan de terreinen van Arsenaal en 
Segaar. Ook hier heeft een uitgebreid 
participatietraject gelopen, onder de 
noemer “ontslakken.” Ontslakken zou 
regelgeving moeten versimpelen en 
verminderen en juist ruimte laten aan 
de initiatiefnemer en bewoners en 
andere betrokkenen. Niet alleen is 
deze pilot volledig vastgelopen, ook is 
er onduidelijkheid ontstaan over het 
“groen blijft groen.” Ook hier vulde 
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de groep elkaar mooi aan, met kennis 
van nu en van vorige raadsperiodes.  

 
De groep bekijkt de tekeningen van de 

ontwikkelaar voor het Arsenaal-
Segaar terrein 

De laatste stop van de wandeling was 
het Intratuin terrein, dat al verkocht is 
en waar plannen zijn voor 
nieuwbouw. Hierbij worden ook  
gesprekken gevoerd over een 
ontsluitingsweg, waardoor verkeer  
door deze nieuwe wijk zou gaan in 
plaats van door het noordelijke deel  
van de Leidseweg Noord (zoals nu het 

geval is). 
Jullie lezen het al… Wat eigenlijk een 
verslag had moeten worden van de 
wandeling zelf, ontaardt al snel in een 
korte inhoudelijke toelichting van de 
verschillende dossiers. Het is dan ook 
allemaal erg interessant! 

Dankzij de goede toelichtingen van 
Joop en de collectieve kennis vanuit 
de groep werden al deze complexe 
dossiers voor iedereen inzichtelijk. 
Door langs te gaan bij de 
verschillende locaties werd de politiek 
concreet en “levend”. En met een 
klein beetje hulp van het stralende 
zonnetje, was het weer een zeer 
geslaagde bijeenkomst van de 
werkgroep Groen! 

Daphne van Es 

Wil je ook meedoen met de 
werkgroep Groen? Neem dan contact 
op met Joop (joop@glvs.nl) of met 
Daphne (daphne@glvs.nl).  
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De deelnemers in het park van Beresteijn 
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Wim Burggraaff 
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Steef’s ei 

De tijden van weleer, zij keren immer 
weer…. 

Vroeger, toen ik op de lagere school 
(de lagere school was wat nu groep 3 
t/m groep 8 van de basisschool is) zat,  
leerde je via de school zwemmen. 
Schoolzwemmen werd dat genoemd. 
In Voorschoten gebeurde dat in het 
Instructiebad dat aan de Raadhuislaan 
lag. (Nu nog even sportschool 
Goederaad). Eén keer per week liepen 
(!) we met de klas van de (in mijn 
geval) Adegeestschool aan de Richard 
Wagnerlaan (Nu B&C-gebouw) naar 
het Instructiebad om daar de edele 
zwemkunst onder de duim te krijgen. 
Les kregen we onder andere van ene 
heer Wassink, in mijn ogen een 
behoorlijk strenge zwemmeester. 

Het Instructiebad was niet groot of 
sjiek, of voorzien van duikplanken en 
glijbanen enz. In feite was het een L-
vormige bak met -verwarmd- water. 
Maar het voldeed perfect aan het doel 
de Voorschotense kindertjes te leren 
zwemmen. En ouderen en 
gehandicapten konden er terecht 
omdat het water er tot 33 graden kon 
worden verwarmd.   
In de jaren zeventig vond de 
gemeenteraad (die toen vooral bestond 
uit CDA (toen nog KVP, CHU en 
ARP) en VVD (en een beetje PAK 
(toen verenigd ‘links’ met D66)) het 
nodig om een nieuw zwembad te 
willen. Het opknappen van het 
Instructiebad zou te kostbaar zijn en 
de plannen voor een “Micropolis” 
(woon en recreatiecomplex in Bijdorp 
(toen nog helemaal onbebouwd), met 
zwembad, instructiebad, theater, 
bioscoop, parkeergarage en twee 
(jawel) kegelbanen) werden zelfs door 
de toenmalige wethouders te 
megalomaan (lees te duur) gevonden.  
Er moest dus een nieuw -25 meter- 
zwembad gebouwd worden, waarin 
meer moest kunnen dan lesgeven aan 
de kindertjes. 
In 1978 is het besluit genomen om 
voor 5,1 miljoen gulden (toenmalige 
Nederlandse munt, ongeveer € 0,45)  
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een zwembad te bouwen in Noord 
Hofland. De schatting was tevens, dat 
het exploitatietekort jaarlijks zo’n 
350.000 gulden zou zijn. 
Maar niet getreurd, O.N.S. bestond 
nog niet en de VVD was nog redelijk 
zuinig met de centjes geweest, dus 
Voorschoten was schat- en hemeltjes 
rijk (vooral door de aankoop van 
boerenland en de doorverkoop ervan 
als bouwgrond, met name in Noord 
Hofland!). Dus hup, op aanraden van 
wethouder Marselis (toenmalige z.g. 
“onderkoning” van Voorschoten, 
waar ook heel veel over te vertellen 
valt) werd er een greep uit de 
grondreserves gedaan van zo’n 10 
miljoen gulden ter dekking van de 
kosten van zwembad het Wedde. (Er 
werd verder niet nagedacht over 
afschrijvingen, onderhoudskosten, wat 
we later zouden merken) 
Op 14 oktober 1978 werd de eerste 
paal geslagen. 
In 1980 bleken de bouwkosten al 
gestegen te zijn tot 6,2 miljoen 
gulden, terwijl het exploitatietekort al 
op 650.000 gulden werd geschat. 
Vooral de aanleg van de beweegbare 
vloer (zodat er onderwaterhockey en 
waterpolo gespeeld kon worden) was 
een prijsopdrijver.  
(Even ter vergelijking: wethouder 
Hans Horlings moest in 2009  

opstappen vanwege een soortgelijke 
overschrijding van de kosten voor de 
aanpak van de Veurseweg-Leidseweg) 
In 1980 maalde daar niemand om. 
(Behalve PSP en SP, die overigens 
niet in de raad zaten.)  
Augustus 1980 ging het Wedde open 
(officiële opening 10 oktober 1980) en 
het Instructiebad ging dicht. Alleen: 
de ouderen en gehandicapten 
verhuisden naar Leidschendam en 
Wassenaar. Want het water in het 
Wedde kon niet warm genoeg worden 
voor deze kwetsbare doelgroep. En de 
toegangsprijs werd al vrij snel hoger 
dan gepland. En de scholen wilden 
niet met hun klassen op de fiets naar 
het ver uit het centrum liggende 
zwembad gaan, dus van 
schoolzwemmen was toen lange tijd 
geen sprake meer. Het 
exploitatietekort steeg daardoor nog 
meer. (Bouwkosten uiteindelijk bijna 
8 miljoen gulden) 

Zwembad het Wedde bleef door 
de jaren heen een financiële 
molensteen. In 1993 of 94 heeft de 
raad zelfs besloten om de OZB te 
verhogen, (ik meen met drie procent) 
om onderhoudskosten van het 
zwembad te kunnen financieren (die 
dus niet opgenomen waren in de 
begrotingen. GroenLinks (ik) stemde 
noodgedwongen voor, hoewel dat  
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volgens Joop Peeters (oud-journalist, 
Voorschotens geweten) ons (GL) in 
1994 een tweede zetel kostte. 
Het buitenbad ging dicht, er kwamen 
extra voorzieningen bij (Stoombad), 
maar niets hielp. 
Dit jaar moet de definitieve beslissing 
vallen wat er met het Wedde gaat  

gebeuren. Een van de voorstellen 
(en als ik het goed begreep de meest 
kansrijke), is om het zwembad niet 
meer voor recreatieve activiteiten te 
openen, maar vooral voor 
leszwemmen.  

Het Instructiebad komt terug! 

Het oude instructiebad 
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Leids Dagblad, 6-3-1980 

Leids Dagblad 10-03-1981 
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Cultuur in Voorschoten, indikken of afbraak? 

De gemeente staat voor een grote 
bezuinigingstaakstelling. Dat is al 
even zo, maar de huidige raad moet 
het bedrag dat voorgangers ingeboekt 
hebben op de cultuuruitgaven nog 
invullen.  

De grootste uitgaven zijn de jaarlijkse 
subsidies voor de bibliotheek, het 
Cultureel Centrum en de 
Muziekschool, omdat daar 
beroepskrachten werken. De andere 
subsidies liggen veel lager. Een 
belangrijke post is ook het ‘bezit’ van 
diverse gebouwen, die op zich niet 
zoveel kosten maar ook niets 
opbrengen. Er zit wel veel geld in dat 
zou kunnen worden gebruikt om de 
grote schulden af te lossen. De 
gemeente is dus al een tijd bezig om 
gebouwen af te stoten die geen 
kerntaken van de gemeente vervullen. 
Enkele zijn voor de cultuur in brede 
zin echter wel van cruciaal belang. 

Al jaren zijn er plannen (of dromen) 
voor een ‘Huis van Voorschoten’. 
Steeds bleek dat onhaalbaar en niet te 
exploiteren. Enkele jaren terug kwam 
Het Kruispunt te koop, de kerken 
hebben ook hier gebouwen teveel. 

Prachtige centrale ligging en met een 
beetje slim verbouwen zou er een 
moderne grote zaal kunnen komen 
met een paar kleinere voor allerlei 
optredens en uitvoeringen. Door nog 
slimmer te verbouwen zou er een 
soort omgang op een verdieping 
kunnen komen voor de bibliotheek. 
Zo kwamen tegelijk het huidige 
cultureel centrum en de 50’er jaren 
bieb vrij voor verkoop en 
woningbouw. Helaas, een uitvoerige 
bouwkundige schouw wees uit, dat de 
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fundering van het Kruispunt dit niet 
zou kunnen dragen. Dus blies de raad 
onder leiding van VVD, CDA en ONS 
het plan af. 

De kerk staat nog steeds te koop en er 
is groot gedoe of het monumentale 
karakter zodanig is, dat er noch 
buiten, noch aan de binnenkant iets 
aan mag veranderen. 

College en raad hebben intussen een 
bescheidener alternatief ontwikkeld: 
de bibliotheek wordt verbouwd en 
uitgebreid met een zaal met max. 100 
stoelen en een podium. 

Daar kunnen filmtheater, optredens en 
uitvoeringen terecht en het CC kan 
alsnog afgebroken en verkocht 
worden. 

 

Opmerkelijk genoeg zijn CDA en 
PvdA tegen dit plan. Ze willen terug 
naar de Kruispunt-variant. Ook vanuit 
de cultuursector werd daar op 
aangedrongen. Ruim 20 organisaties, 
vooral uit de muziekwereld, hebben 
zich gebundeld in de ‘Cultuurfabriek’. 
Ten tijde van de eerdere 
besluitvorming over het Kruispunt 
bestond die gezamenlijke lobby nog 
niet. 

De Toneelvereniging en het 
jazzpodium PJPJ zien hun vertrouwde 
CC verdwijnen en vinden het 
bibliotheekplan veel te klein. De 
anderen zwerven van Kruispunt naar 
Laurentiuskerk, Bondsgebouw of 
Dorpskerk en sinds kort ook Huize 
Adegeest of kasteel Duivenvoorde. 
Bijna niemand heeft echt een eigen 
locatie vast ter beschikking. 

De sanering van de cultuurgebouwen 
gaat nog verder: de gemeente 
verkoopt het mooiste gebouw van het 
dorp: het Ambachts- en Baljuwhuis. 
Het wordt een hotel met 12 kamers en 
restaurant. Op dit moment is de 
zolderverdieping de vaste 
expositieruimte van de Voorschotense 
Kunstkring, die er ongeveer de helft 
van het jaar beeldende kunst 
tentoonstelt. De gezelschappen 
Musica Antica en het Barokensemble 
gaven vroeger in de mooie zaal 
concerten op zondagen, maar die zijn 
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al eerder vertrokken. Complicatie is 
dat er een voorwaarde op het pand rust 
van Jhr. Van Steengracht, nl dat het 
pand eeuwig een publieke functie voor 
de Voorschotense gemeenschap moet 
vervullen. 

Daar maakt de gemeente zich 
makkelijk vanaf: ‘dat is al zo lang 
geleden’ en ‘de mooie zaal blijft intact 
en de ondernemer zal die nu en dan 
verhuren voor activiteiten van wie dan 
ook!’ 

De VKK zal zich voortaan tevreden 
moeten stellen met een gang of de 
muren van een zaal die voor iets 
anders wordt gebruikt, bijv. zoals nu 
al in de bibliotheek gebeurt. 

Het is waarschijnlijk het einde van de 
kring van professionele kunstenaars, 
die vorig jaar nog het 50-jarig 
jubileum groots vierde. 

Behalve op accommodaties zal ook op 
subsidies worden bezuinigd. Hoe dat  

gaat gebeuren is nog niet besloten, 
maar dat moet bij de begroting eind 
dit jaar gebeuren. De meeste clubs 
krijgen enkele honderden of een paar 
duizend euro per jaar voor 
instrumenten, een dirigent of leraar, 
zaalhuur, uniformen ed. Het is meestal 
niet veel, maar net de essentiële kurk 
waarop de vrijwilligersorganisaties 
kunnen drijven. Bezoekcijfers voor 
publieke optredens zijn laag en dus 
blijft het plezier en de persoonlijke 
ontwikkeling van de makers over als 
subsidiegrond.  

Hobby’s met gemeenschapsmiddelen 
stimuleren is op zich een goed motief. 

Het ligt niet voor de hand om enkele 
clubs helemaal op nul te zetten. 
Tenslotte is elke hobby de 
gemeenschap even lief toch? Behalve 
de hele dure natuurlijk.  

Iedereen min of meer gelijk korten 
kan ook en dan moeten de 
creatievelingen op zoek naar sponsors, 
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commerciële nevenacties of sappelen 
op een lager niveau. Niet aantrekkelijk 
dus.  

Je zou ook de aloude jeugdsubsidie 
van stal kunnen halen. Motto: 
jongeren stimuleren we om zich 
cultureel (of sportief) te ontwikkelen. 
Volwassenen moeten hun hobby maar 
zelf betalen.  

Dan moeten we wel consequent zijn 
en de sport ook anders gaan 
financieren, net zoals het recreatief 
zwemmen!  

Het idee dat de gemeente zelf tot nu 
toe heeft geopperd is dat door 
samenwerking bespaard moet kunnen 
worden, maar hoe je dat doet met 
instrumenten of uniformen weet 
niemand. 

Is er een alternatief? Nee, ik denk 
oprecht van niet. 

Voorschoten is te klein om echt 
draagvlak te bieden voor de enorme 
veelheid van activiteiten op het gebied 
van muziek, toneel, ballet en dans, 

film en beeldende kunst. Openbare 
uitvoeringen, voorstellingen en 
exposities worden matig bezocht. 
Goede uitzonderingen zijn de 
bibliotheek, PJPJ en het filmtheater. 
Daarvoor komt nu een goede nieuwe 
zaal beschikbaar. Het is illustratief, 
dat vorig jaar de Week van de Kunst 
met een 15-tal activiteiten van 
evenzoveel clubs is teruggebracht tot 
een Weekend van de Kunst met half 
zoveel programma.  

Ooit zei de cultuurambtenaar tegen 
mij dat de gemeente eigenlijk alleen 
dingen moet steunen die door 
Voorschotense inwoners voor 
dorpsgenoten op vrijwilligersbasis 
worden gemaakt, uitgevoerd, getoond 
of wat dan ook. ´Wie professionele 
kunsten wil bezoeken, moet maar naar 
Den Haag of Leiden.´  

In letterlijke zin gaat dit wel wat ver, 
maar in essentie lijkt dit inderdaad ons 
lot, of we nu zelfstandig of onderdeel 
van Leiden zijn. 

Gert Both
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Als je geen mails krijgt van GroenLinks Voorschoten… 

Steeds meer gaat de communicatie 
naar de leden, vanuit GroenLinks 
Voorschoten, via de email. Dat is 
snel en kost weinig. 
Bij elke mailing komen er 
foutmeldingen binnen van 
mailadressen die niet meer in 
werking zijn.  
Als je geen mails van ons krijgt dan 
heb je misschien  je mailadres niet 
opgegeven of er zit een fout in je 
vermelding in de landelijke 
administratie. 
Wij kunnen je niet bereiken via de 
mail. 

Je kunt hier alleen zelf verandering 
in aanbrengen. 
Dat kun je doen via 
www.groenlinks.nl en dan inloggen 
via ‘mijn groenlinks’. Daar kun je je 
mailadres controleren en aangeven 
of je mails wilt ontvangen. 

Ook als je eerder hebt aangegeven 
geen mails te willen ontvangen en 
bij nader inzien wél de (lokale) mails 
wil, dan kun je dit op dezelfde wijze 
veranderen.

Marijke Kleijweg 

http://www.groenlinks.nl/
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GROENLINKS weer tweede partij in Voorschoten

Wegens gebleken juistheid, succes en betrouwbaarheid heeft de redactie van de 
Impressie de vermaarde opiniepeiler S. de Kip, van onderzoeks-  en 
researchbureau de KIP ook deze maal gevraagd een voorspelling te doen van de 
uitslag van de Provinciale statenverkiezingen in Voorschoten. Bij deze. 

Geachte GroenLinksers in Voorschoten. Het is mij weer een eer, om nu al voor 
de derde keer voor u een verkiezingsvoorspelling te mogen doen. 
De methode wordt steeds verfijnder waardoor ik er groot vertrouwen in heb, dat 
de voorspelling de uitslag tot in tienden van procenten zal benaderen. 

Als eerste bekijken we uitslagen van drie voorgaande verkiezingen (zijnde niet 
de gemeenteraadsverkiezingen) in Voorschoten: de Statenverkiezingen van 2011 
en 2015 en de Tweede Kamerverkiezingen van 2017. 
Voorschoten stemt -uiteraard- niet hetzelfde als landelijk: VVD, D66 en  

GL scoren beduidend beter, SGP, CU, SP en PVV beduidend slechter. 

   Afwijking t.o.v. 
      PS 2011 PS2015 TK 2017 Landelijk gemiddelde 

VVD 28,37 % 24,34 % 29,81 % + 45,96%
D66 11,91 17,76 16,57 + 40,10
CDA 12,57 12,77 11,46 - 10,54
PvdA 11,82 10,29   6,06 - 7,78
GL   9,75   9,86   9,21 + 46,63
PVV   9,43   8,45   9,73 - 25,87
SP       7,97   5,99   5,13 - 37,90
PvdD   2,21   4,30   3,48 + 16,98
50+   1,99   2,94   2,06 - 20.87
CU   1,68   1,95   2,32 - 44,08
SGP   0,39   0,45   0,32 - 83,54
FvD   ----   ----   1,96 + 10,11*
Denk   ----   ----   0,64 - 38,93*
Overig   1,75   0,90   1,25 

* Alleen tov TK 2017
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De laatste 1V/Ipsos peiling geeft het volgende beeld 

Peiling eind Trends vanaf juli 2018 Peiling eind Trends vanaf juli 2018 
januari januari 

VVD 18 % dalend (van 22 naar 18%) PvdD 5 % gelijk 
D66   9 % ongeveer gelijk 50 + 3 % gelijk 
CDA  9 % lichte daling (van 11 naar 9%) CU 5 % lichte stijging (4 – 5 %) 
PvdA   6 % ongeveer gelijk SGP 2 % gelijk  
GL 12 % lichte stijging (van 10 – 12 %) FvD 8 % lichte stijging (6 – 8 %) 
PVV 13 % schommelt tussen 11 en 15 DENK 2 % gelijk 
SP   8 % gelijk 

We hebben al deze gegevens vervolgens verwerkt volgens de ondertussen 
bekende en wetenschappelijke methode KIP. En we zijn uiteindelijk met behulp 
van DE DUIM tot de volgende voorspelling gekomen: 

De uitslag van de Provinciale Statenverkiezing in Voorschoten van 20 maart 
2019 zal als volgt zijn: 

VVD 22,89 % PvdD 5,62 % 
GL 17,13 % SP 4,97 % 
D66 11,15 % CU 2,80 % 
CDA   9,75 % 50+ 2,25 % 
FvD   7,67 % DENK 
PVV   6,56 % SGP 

0,85 % 
0,35 % 

PvdA   6,06 % Overig 1,99 % 

S. de Kip
Jips in Bourtange
20-02-2019
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Democracity 

Bij aankomst in het gemeentehuis 
gonsde het al van de kinderstemmen 
in het trapportaal. Ik had mij als 
raadslid aangemeld om aanwezig te 
zijn bij een sessie van het educatieve 
programma Democracity. Naast mij 
was ook raadslid Bart Lavrijsen van 
de VVD aanwezig. Democracity is 
een programma van ProDemos 
waarmee kinderen uit groep 7 en 8 
kennis maken met democratische 
besluitvorming. Voor ons, in de 
mooie stoelen van de gemeenteraad, 
zaten 25 kinderen uit groep 8 van De 
Vos (locatie Ter Lips). Na even 
wennen aan de stoelen en, heel 
interessant en spannend, het spreken 

door de microfoon en het bedienen 
van de knopjes kon het echte werk 
beginnen. Er werden 5 groepen 
gemaakt die ieder een politieke partij 
moesten oprichten met een 
hoofdprogramma en een naam. De 
benoemde woordvoerders konden 
deze vervolgens bekend maken aan 
iedereen. Hele mooie namen rolden  
eruit, waarvan mij alleen 
RozeRechts is bijgebleven (Roze: 
wij zijn er voor iedereen, Rechts: 
weer eens wat anders). 
In een aantal rondes wordt een 
complete stad opgebouwd waarbij  
gekozen kan worden uit een groot 
aantal verschillende gebouwen. In de 
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eerste ronde was het nog vrije keus 
en tot verbazing van Bart en mij  
stonden er direct al een universiteit 
en een rechtbank maar geen pretpark 
of snackbar.  In ieder volgende ronde 
werden er nieuwe elementen  
toegevoegd aan het 
besluitvormingsproces. De groep 
moest bijvoorbeeld eerst bepalen 
welk gebouw ze wilde toevoegen en 
dit motiveren en vervolgens de 
andere groepen overtuigen. Als bij 
stemmen er een meerderheid was 
mocht het gebouw bij geplaatst 
worden. Tussen de rondes door 
hebben Bart en ik een groot aantal 
vragen beantwoord van de kinderen,  

bijvoorbeeld: hoe word je  
gemeenteraadslid? In de laatste 
ronde mochten er nog maar drie 
gebouwen bijgezet worden en 
mochten de partijen eerst met elkaar  
overleggen en kijken of ze afspraken 
konden maken.  
Mooi om te zien was het 
enthousiasme waarmee dit door 
iedereen werd uitgevoerd. Helaas 
sneuvelde het groene bos in deze 
ronde terwijl al eerder het park niet 
aangenomen was. Over het belang 
van groen valt dus nog wel wat te 
leren maar in het nemen van 
democratische besluiten hebben ze 
heel veel snel bijgeleerd.  

Joop Bos 
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Agenda 
Februari 2019 25-2 Huis aan huis 

actie 

Maart 2019 3-3 Schoonmaakactie 
strand 

9-3 Huis aan huis 
actie 

10-3 Klimaatmars Amsterdam 

12-3 Groene wieven 

15-3 Flyeren op de 
markt 

16-3 Flyeren bij 
winkelcentra 

18-3 Flyeren bij 
stations 

19-3 Flyeren bij 
stations 

20-3 Provinciale 
verkiezingen 

27-3 Groene borrel 

April 2019 

Mei 2019 1-5 Groene borrel 

23-5 Europese 
verkiezingen 


	Colofon
	Voorwoord
	Fractieverslag februari 2019
	SLUIT JE AAN BIJ DE KLIMAATMARS
	GroenLinks is lekker actief. Doe je ook mee?
	Campagne Provinciale Statenverkiezingen van start!
	Verslag werkgroep Groen
	Wim Burggraaff
	Steef’s ei
	Cultuur in Voorschoten, indikken of afbraak?
	Als je geen mails krijgt van GroenLinks Voorschoten…
	GROENLINKS weer tweede partij in Voorschoten
	Democracity
	Agenda



